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Groningen, 15 februari 2024 

Beste lezer, 

 

Het jaar 2023 was een bijzonder jaar voor de SAC Groningen, want we vierden alweer ons 10-jarig 

jubileum! Een decennium geleden is dit allemaal begonnen met een groepje ambitieuze studenten 

die meer impact wilden maken dan alleen het verkrijgen van een cijfer voor de studie. Met Student 

op de Fiets, een samenwerking tussen de Rijksuniversiteit Groningen en Groningen Bereikbaar, 

hebben zij de eerste steen gelegd in het oprichten van de SAC Groningen. Nu, 10 jaar later, is de 

SAC van een idee uitgegroeid naar een zelfstandige stichting, die door de jaren heen veel stappen 

heeft gezet in haar professionalisering, organisatiestructuur, verbreding en netwerk.  

 

Om het jubileum te vieren hebben we in 2023 extra uitgepakt met onze evenementen. Zo hebben 

we voor het eerst een grote netwerkborrel georganiseerd en hebben we voor het kennisevenement 

extra speciale sprekers uitgenodigd, waaronder de bekende planologe Riek Bakker, die onder 

andere de projecten de Kop van Zuid in Rotterdam en Leidsche Rijn in Utrecht naar een succes 

heeft gebracht. Verder zijn we met het teambuildingsweekend wat verder weggeweest, 

welteverstaan naar het mooie Houffalize in de Ardennen, waar de dappere dodo’s met een 

klimharnas en een mountainbike de bergen hebben getrotseerd. Tot slot hebben we voortbordurend 

op ons 5-jarig jubileum ook dit jaar weer een SAC Startersonderzoek onder alumni van de faculteit 

Ruimtelijke Wetenschappen uitgevoerd, waarbij we veel vergelijkingen hebben kunnen maken 

tussen jaren, de publieke en private sector, de ruimtelijke studies en we hebben specifiek ook 

gekeken naar het belang van werkervaring. Dit rapport is terug te vinden op onze website onder 

publicaties. 

 

Ook hebben we in 2023 de studentadviseurs weer blij mogen maken met een gevarieerd aanbod 

aan projecten, die zij zelf natuurlijk hebben binnengehengeld. Om dit mogelijk te maken hebben de 

studentadviseurs veel koffiegedronken, gekletst, gemaild en genetwerkt. Zo hebben we veel 

evenementen en congressen bijgewoond, zoals de Noord-Nederlandse Nieuwjaarsreceptie en het 

Deltaplan Congres van de Lelylijn, waar Stijn en Rebekka ook in een panel deel mochten nemen. 

Natuurlijk stonden de vaste evenementen vanuit de faculteit – Geopromotion, Career Day en Career 

Orientation Symposium – ook weer op de agenda. 

 

Op het gebied van projecten zijn we wat meer buiten de lijntjes van de mobiliteit gaan kleuren. Zo 

hebben we voor de Rijksuniversiteit een onderzoek gedaan naar de toepassing van het Ostrom-

model binnen PhD papers, zijn we voor het waterschap Noorderzijlvest met meerdere data-gerichte 

opdrachten aan de slag gegaan, hebben we onderzoek gedaan naar flexwonen voor gemeente 

Noardeast Fryslân, hebben we een speeltuin ontworpen voor Blauwestad en zijn we voor Enexis in 

de wereld van middenspanningsassets gedoken. 

VOORWOORD 
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Natuurlijk hebben we ook binnen de mobiliteit weer veel samengewerkt met onze vaste 

opdrachtgevers vanuit Groningen Bereikbaar en de Gemeente Groningen. Zo hebben we veel 

geleerd over duurzame bouwlogistiek en de weg naar een emissevrije stad. Daarnaast hebben we 

voor Dura Vermeer een onderzoek gedaan naar deelmobiliteit en voor NEROA zijn we in de 

laadinfrastructuur gedoken. 

 

2023 stond naast het lustrum ook vooral in het teken van de verdere professionalisering van de 

stichting. Halverwege het jaar is er een officiële statutenwijziging geweest, waarbij de splitsing van 

algemeen en dagelijks bestuur is omgezet naar een algemeen bestuur en een Raad van Advies. Tot 

de Raad hebben Michael Myles van Groningen Bereikbaar en Rolinde Weide van Provincie 

Groningen zitting genomen naast Taede Tillema van de RUG, die al langer bij de SAC betrokken is.  

 

Verder hebben we afgelopen jaar veel nieuwe gezichten mogen verwelkomen, zie hiervoor het kopje 

Doorstroming Studentadviseurs. En helaas hebben we ook afscheid moeten nemen van een aantal 

SAC-veteranen. Gelukkig hebben we nog wel met een grote groep het oude en het nieuwe samen 

kunnen brengen tijdens onze Sinterklaasviering, waar Tom eindelijk Job heeft kunnen terugpakken 

voor zijn roast het jaar ervoor: een symbolische overdracht.  

 

Natuurlijk hebben we ook niet stilgezeten op het gebied van de ontwikkeling van onze kennis en 

skills. We hebben bijvoorbeeld geleerd hoe we onszelf moeten presenteren in een expertsessie 

acquisitie met Jan Dontje, kennis opgedaan over de omgevingswet, onze Excelskills weer 

bijgespijkerd en we zijn nog op bedrijfsbezoek geweest bij Twynstra Gudde. 

 

Al met al was het een bewogen en vol jaar, met veel leerzame en mooie momenten. Waar 2023 

vooral een interne focus had met het jubileum en de statutenwijziging, willen we in 2024 de blik 

weer meer naar buiten richten. Het versterken van ons imago met een brochure en een mediaplan, 

het bezoeken van vele evenementen, nog meer nieuwe contacten opdoen en het verbreden in type 

opdrachten die wij doen: dat staat op het programma voor 2024.  

 

Ik wens iedereen veel leesplezier! 

 

Namens het projectbureau en het bestuur van de SAC Groningen,  

 

Iris Volders 

Voorzitter 
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Doorstroom studentadviseurs 

Komst nieuwe studentadviseurs 

In april heeft de SAC twee studentadviseurs verwelkomd: Iris Volders, derdejaars student, en Stijn 

de Koning, tweedejaars student. Beiden studeren Spatial Planning & Design. Zij zijn vol 

enthousiasme aan de slag gegaan en al snel maakten ze hun positie binnen de SAC eigen. In juni 

kwam Jildou Gerritsen, eerstejaars masterstudent Society, Sustainability & Planning, ons team ook 

nog versterken.  

 

In oktober hebben nog eens vijf nieuwe studentadviseurs hun intrede bij de SAC gemaakt. Bas 

Dijkstra en Joris Vromans zijn beide tweedejaars, Meike Kroes is derdejaars en Anna Rigolle en 

Jochem Smulders zijn beide vierdejaars studenten. Allen studeren Spatial Planning & Design.  

 

    

Iris Volders Stijn de Koning JIldou Gerritsen Anna Rigolle 

    

Bas Dijkstra Jochem Smulders Joris Vromans Meike Kroes 

DOORSTROOM 
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Afscheid studentadviseurs 

Afgelopen jaar hebben we afscheid moeten nemen van negen studentadviseurs. In januari heeft 

Stef van Oosterhout de SAC verlaten om zich te focussen op zijn master en om zijn eigen bedrijf te 

starten. In februari heeft Hanne Punt afscheid genomen van de SAC om in Berlijn haar scriptie te 

schrijven. Ondertussen is Hanne werkzaam bij Prolander. In mei heeft Menke Ubbens de overstap 

gemaakt van SAC Groningen naar GeoPromotion waar hij als Commissioner External Relations het 

jaarlijkse GeoPromotion congres mede-organiseert. Voor de zomervakantie is Marie-Anne Prosman 

bij de SAC gestopt om bij Prolander haar nieuwe uitdaging aan te gaan.  

 

Na de zomervakantie heeft de SAC afscheid genomen van Martijn Hoekstra en Sjoerd Duim. Zij zijn 

beide gestart met hun masters. In november hebben Daphne Dontje, Victor Veldhuis en Job Elzinga 

de SAC verlaten. Daphne is nog een jaar bestuurslid geweest in de periode 2021-2022 als intern 

coördinator. Na 2,5 jaar werkzaam te zijn geweest bij de SAC, is Daphne begonnen bij de Gemeente 

Oldambt als verkeerskundige. Victor en Job zijn tegelijkertijd in 2021 bij de SAC begonnen. Victor 

heeft daarop 1,5 jaar de functie penningmeester en secretaris vervuld. Job heeft de functie van 

voorzitter vervuld voor de periode van een jaar en richt zich nu op zijn master Philosophy, Politics & 

Economics.  

 

Wisseling bestuur 

Er is dit jaar een volledige bestuurswissel geweest. Dit begon met de wisseling van voorzitter. Iris 

heeft deze functie in september van Job overgenomen. Tom heeft vervolgens in november zijn rol 

als intern coördinator ingeruild voor die van penningmeester, hij heeft deze functie overgenomen 

van Victor. De kandidaat-intern coördinator rol kon niet meteen vervuld worden, want de 

geïnteresseerde, Foeke, zat nog in Praag op uitwisseling. Tom en Iris hebben deze rol dan ook voor 

de paar resterende maanden zelf vervuld, waarna Foeke hier in januari 2024 officieel zitting voor 

heeft genomen. 
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Raad van Advies 

Verder is afgelopen jaar niet alleen het bestuur gewisseld, maar heeft er ook een belangrijke 

statutenwijziging plaatsgevonden. Waar eerst onderscheid werd gemaakt in het dagelijks bestuur 

en het algemeen bestuur, is het algemeen bestuur nu omgezet naar een Raad van Advies. Hierdoor 

is de SAC Groningen als organisatie autonoom geworden en zijn de RVA-leden nu verbonden als 

onafhankelijke adviesraad en niet meer persoonlijk naamsgebonden.  

  

In dit adviesorgaan is Wilco Huyinks namens Groningen Bereikbaar afgetreden en heeft Michael 

Myles namens Groningen Bereikbaar hem vervangen. Ook is Rolinde Weide van Provincie Groningen 

aan de raad toegevoegd. Zij vormen samen met Taede Tillema van de Faculteit Ruimtelijke 

Wetenschappen van de RUG een driekoppig Raad van Advies. 

 
 

 

 

  

  

 

Emmasi ngel 4, 9726 AH Groningen C ookies  

  Michael Myles 

Team-/programma coördinator 

mobiliteitsmaatregelen bij 

Groningen Bereikbaar 

Taede Tillema 

Bijzonder hoogleraar 

Transportgeografie bij de 

Rijksuniversiteit Groningen 

Rolinde Weide 

Domeinleider bestuurszaken 

bij de Provincie Groningen 

 

https://sac25.cms.webnode.nl/bestuur/
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Jubileum 

2023 stond voor de SAC Groningen in het teken van 10 jaar studentenadvies. Deze tien jaren zaten 

boordevol nieuwe, mooie, bijzondere en leerzame momenten voor tal van verschillende SAC’ers. Om 

deze mijlpaal te vieren heeft de SAC in 2023 niet alleen voor de studentadviseurs maar ook voor het 

netwerk en de alumni extra uitgepakt. Hieronder zijn de activiteiten uitgelicht die in het teken van 

het 10-jarig jubileum stonden.  

 

Teambuildingsweekend | 17-19 februari 

De SAC is in februari op teambuildingsweekend geweest. We vertrokken met de groep richting de 

Ardennen, waar we verwelkomd werden in een mooie groepsaccommodatie in Houffalize. De 

tweede dag van dit lange weekend begon al vroeg, met een klimtocht door de hoge bomen van de 

Ardennen. Na een goede en welverdiende lunch, verruilden we onze klimharnassen voor een 

mountainbike. Na een flinke tocht van 25km, door de heuvels, beekjes en bossen heen, zijn we 

uitgeput teruggegaan naar de accommodatie. De avond werd afgesloten met een pubquiz en een 

bijbehorende versnapering. Op de terugweg de volgende dag hebben we nog een pitstop gemaakt 

bij het drielandenpunt, waar we van een warme lunch genoten.  

Alumnidag | 12 mei 

Op 12 mei was het tijd voor de jaarlijkse alumnidag. Een bonte groep alumni reisde weer af naar 

hun oude studentenstad vol goede SAC herinneren. Deze dag stond wederom in het teken van het 

tienjarig jubileum en in die hoedanigheid was het een echte ‘terugblikdag’. 

  

De dag begon op het kantoor van Groningen Bereikbaar waar de oprichters terugblikten op de eerste 

dagen van het adviesbureau en op hun eerste opdracht. Daarna sprong iedereen op de (ov-)fiets 

om in twee groepen een citytour langs alle SAC must-sees van afgeronde projecten van de 

afgelopen jaren te volgen. De fietstour bracht ons langs projecten als Operatie Julianaplein, Student 

op de Fiets en Toegankelijkheid Kreupelstraat. Uiteindelijk sloten we het programma af bij NOK in 

het Forum met wat drankjes en bittergarnituur. In de Dog's Bollocks hebben we onze gezellige borrel 

voortgezet, om zo deze zeer geslaagde dag af te sluiten. 

ACTIVITEITEN 
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Netwerkborrel | 28 september 

Dit jaar heeft de SAC een borrel voor haar netwerk georganiseerd om te vieren dat zij ons in die 10 

jaar zo ver hebben bijgestaan. Een heuse pubquiz over de verschillende ontwikkelingen in 

Groningen, Nederland, en bij de SAC zelf zette alle hersens aan het werk. De quiz werd gewonnen 

door het team van oud-voorzitter Job, al was de winst voor sommige groepen niet het meest 

begeerde vooruitzicht; de borrelplanken van Pronk vielen namelijk ook goed in de smaak. 

 

Kennisevenement ‘’Planologie door de jaren heen’’ | 16 november 

In november organiseerde de SAC haar jaarlijkse kennisevenement in DOT, waarbij experts uit het 

veld hun kennis met studenten, alumni en het netwerk van de SAC deelden. Ook dit evenement viel 

onder het thema 10 jaar studentadvies, met een blik op hoe de planologie is veranderd door de jaren 

heen. De verschillende sprekers werd dan ook gevraagd om rondom dit thema hun ervaringen te 

delen.  

 

Als eerste blikte Koos Veerman van RoyalHaskoningDHV vooruit op wat de studentadviseurs en 

andere studenten in het verschiet ligt de aankomende jaren, met als belangrijkste strekking: denk 

aan jouw eigen werkplezier. Lilian van Karnenbeek sprak vervolgens over het meest spraakmakende 

onderwerp van dit jaar: de Omgevingswet. Uit haar keynote bleek hoe veel planologie met het recht 

verweven kan zijn, en hoe dit tot uiting komt in de politiek.  
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Planoloog Riek Bakker sloot het rijtje af. Met haar 

blikten we terug op de planologie van de afgelopen 

decennia. Onder haar leiderschap zijn grootstedelijke 

projecten als Kop van Zuid in Rotterdam en Leidsche 

Rijn in Utrecht gerealiseerd. In deze grote projecten 

kwam alles wat met planologie te maken heeft aan 

bod, zoals burgerparticipatie, stakeholder-

management en integrale samenwerkingen. Haar 

inspirerende verhalen waren een genot om naar te 

luisteren. Na afloop was er ook nog de mogelijkheid om 

het boek van Riek genaamd ‘De Ruimte van Riek’ te 

kopen, een echte aanrader, aldus de SAC’ers die hem 

hebben gekocht. 

 

Om de gezelligheid nog even door te zetten hebben de 

aanwezige SAC-alumni en de studentadviseurs nog 

met elkaar gegeten. 

 

Startersonderzoek | 22 december 

Als vervolg op het Startersonderzoek van 2019 - welke gekoppeld was aan het 5-jarig jubileum - 

heeft de SAC Groningen voor het 10-jarig jubileum weer een enquête onder alumni van de Faculteit 

Ruimtelijke Wetenschappen uitgezet. Met vragen over salaris, arbeidsvoorwaarden, studie- en 

werkervaring en geleerde lessen is er een beeld over de arbeidsmarkt van nu geschetst, zodat 

studenten zich beter kunnen voorbereiden op hun eerste baan. Naast algemene cijfers en het 

belang van werkervaring, zijn de cijfers tussen de publieke en private sector in 2019 en 2023 met 

elkaar vergeleken. Verder zijn de alumni van de SAC vergeleken met alumni die elders werkervaring 

hebben opgedaan, en is er tot slot een vergelijking gemaakt tussen alumni van de studie Human 

Geography & Planning en de studie Spatial Planning & Design. Alle resultaten van dit onderzoek 

zijn gepubliceerd op onze website.  

 

 

 

 

 

 

https://www.sacgroningen.nl/onderzoek/
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Activiteiten 

Bedrijfsbezoek Twynstra Gudde | 10 februari 

Op 10 februari was de SAC uitgenodigd bij Twynstra Gudde door 

SAC-alumnus Jesse Wermelink, die samen met collega Erwin Uil 

vertelde over het werk wat zij verrichten. Naast het huidige team 

SAC’ers zijn ook de alumni uitgenodigd, en zij waren in grote 

getalen aanwezig. Via een uitleg over het woningbouwproject in 

de Zuidplaspolder werden de werkzaamheden van de afdeling 

Ruimte, Wonen & Economie van Twynstra Gudde toegelicht, 

waarna de verschillende generaties SAC’ers zich over de case 

mochten buigen. De dag werd afgesloten met een borrel op het 

kantoor van Twynstra Gudde, waarna een aantal SAC’ers nog 

samen uit eten gingen. 

 

Expertsessie acquisitie met Jan Dontje | 31 maart  

Jan Dontje was namens 2 Turn Around op 31 

maart bij de SAC te gast om een expertsessie 

acquisitie te geven. In deze expertsessie 

kwamen een aantal fundamentele 

onderdelen van acquisitie aanbod en werd er 

verder ingegaan op de manier waarop het 

acquisitieproces geoptimaliseerd kan 

verlopen. Door een interactieve & grondige 

analyse van onze organisatie en het leren 

van nieuwe methodes, zijn wij tot vele nieuwe inzichten gekomen en kunnen wij weer beter 

aansluiten op de vragen van het werkveld. 

 

Kennissessie Excel/factsheets | 17 mei 

Onder de studentadviseurs bleek dat er behoefte was aan een opfriscursus Excel en het maken van 

factsheets. Op 17 mei organiseerden Foeke en Victor daarom een kennissessie om de nodige 

draaitabellen, filtermogelijkheden en grafiekweergaven bij te spijkeren. Ook namen we onze 

factsheets nog eens onder de loep en leverden we gezamenlijk feedback op de uitstraling daarvan. 

 

Acquisitiesessie leefbaarheid | 20 oktober 

Op 20 oktober hebben de SAC’ers zich gebogen over twee leefbaarheidsprogramma’s van de 

gemeente en de provincie. Met behulp van een speciaal schema hebben zij knelpunten in kansen 

voor de SAC omgezet en deze aan de rest van de groep gepitcht.  
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Deltaplan Congres | 2 november 

Twee studentadviseurs, Rebekka en Stijn, waren 

door de ‘Deltaplan voor Noordelijk Nederland’ 

gevraagd om aan te schuiven bij een 

panelgesprek op het Deltaplan Congres. Hier 

werd met hen over de aanleg van de toekomstige 

Lelylijn gediscussieerd, om zo de stem van 

studenten en toekomstige gebruikers te 

verwoorden. Een bijzonder moment voor onze 

studentadviseurs en een interessante avond 

waar ook verschillende workshops werden gegeven.  

 

Career Orientation Symposium | 30 november 

Anna en Rebekka mochten voor het Career Orientation Symposium op 30 november de SAC 

Groningen vertegenwoordigen. Dit hebben zij gedaan doormiddel van een presentatie over de SAC 

en het geven van een workshop waarin de studenten hun creativiteit konden toepassen op het 

ontwerpen van een park op basis van demografische gegevens. 

 

Sinterklaas | 24 november 

Op 24 november hebben de SAC’ers hun jaarlijkse 

Sinterklaasfeest gevierd. Na het trekken van de 

lootjes ging iedereen druk in de weer met de 

kadootjes en gedichten. De avond begon met een 

heerlijke shakshouka van Stijn, waarna we al gauw 

doorgingen naar het leukste onderdeel van de avond: 

de kadootjes! Iedereen heeft voor een (voor elkaar 

onbekende) collega een kado gekocht en een gedicht 

geschreven. 

 

Kennissessie Omgevingswet met Marije Kootstra | 14 december 

Met de nieuwe Omgevingswet in het vooruitzicht organiseerden Stijn en Tom op 14 december hier 

een kennissessie over. Hiervoor was SAC-alumnus Marije Kootstra uitgenodigd. Marije werkt bij 

GEON en helpt met het implementeren van de Omgevingswet. In een leuke, interessante 

kennissessie heeft zij de SAC de nodige kennis bijgebracht over de wet en welke obstakels er bij 

betrokken zijn. Ook was er afsluitend een discussie om te verkennen waar kansen voor de SAC 

liggen op dit gebied. 

  

Rebekka en Stijn namen deel aan het panelgesprek 
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Projecten 

2022017GEM Pilots Duurzame Bouwlogistiek | Tom, Daphne, Hanne, Marie-Anne, Victor 

De SAC Groningen heeft in samenwerking met Gemeente Groningen en Neroa B.V. onderzoek 

gedaan naar duurzame bouwlogistiek. Dit project was onderverdeeld in vier verschillende pilots, elk 

gericht op het duurzamer maken van de bouw en de processen eromheen. 

o De eerste pilot betrof een onderzoek naar de inzet van Carvers (kleine driewieler auto's) 

voor monteurs van woningcorporaties. Hierbij zijn monteurs geïnterviewd om hun 

ervaringen te delen.  

o De tweede pilot was in samenwerking met Royal Wagenborg, met als doel de 

geluidsoverlast van (elektrische) hijskranen in kaart te brengen. Het verschil tussen 

elektrisch hijsen en hijsen door middel van diesel werd gemeten vanaf verschillende 

locaties. Onze studentadviseurs hebben ook boven in de hijskraan zelf metingen gedaan.  

o De derde pilot was een samenwerking met vier grote woningcorporaties in Groningen. Het 

doel van dit onderzoek was de bereidbaarheid meten van woningcorporaties om een 

gezamenlijk bevoorradingscentrum in gebruik te nemen, om voertuigbewegingen te 

combineren en te verminderen. 

o De laatste pilot was een onderzoek naar het effect van het Logistiek Centrum Westpoort 

(LCW) op de voertuigbewegingen in de stad Groningen.  

Deze pilots hebben onszelf en de gemeente Groningen veel inzicht geboden in de ontwikkelingen 

rondom duurzame bouwlogistiek. 

 

2023002GB Korte Dagprojecten Groningen Bereikbaar | Tom, Iris, Jochem 

Ook dit jaar heeft de SAC weer Groningen Bereikbaar bijgestaan in de korte dagprojecten. In april 

mocht Iris als nieuwe SAC’er meteen al in het kubie-pak, om zo samen met Tom chocolaatjes uit te 

delen bij P+R Hoogkerk. Het jaar eindigde met Jochem, die het kubie pak mocht aantrekken bij een 

wedstrijd van FC Groningen.  

 

2023004GB Traffic Insight | Job, Marie-Anne, Rebekka, Tom, Victor, Stijn 

Groningen Bereikbaar heeft in 2017 een monitoringstool ontwikkeld, genaamd Traffic Insight, 

waarin verkeersontwikkelingen in en rondom de stad Groningen over meerdere perioden worden 

gemonitord. Deze informatie gebruikt Groningen Bereikbaar vervolgens als terugkoppeling naar 

haar stuurgroep, welke met enige regelmaat resultaten verwacht. Op basis van de resultaten van 

de monitoring worden mogelijk aanpassingen gemaakt in verkeersmaatregelen en beleid.  

 

In 2023 heeft de SAC wederom de monitoringstool vormgegeven en gevuld met relevante 

verkeersdata van het Groningse wegennet. Door de vele wegwerkzaamheden veranderde er veel in 

de data ten opzichte van vorige jaren. Dit jaar was het vergelijken van data met 2022 belangrijk als 

voorbereiding op Operatie Ring Zuid. Dankzij Traffic Insight worden de SAC'ers wegwijs in de wereld 

PROJECTEN 
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van dataverwerking. Ook in 2024 zal de SAC de analyses voor Traffic Insight uitvoeren om zo deze 

waardevolle vaardigheden te ontwikkelen. 

  

2023009GB PDCA Cyclus Onderzoek | Victor, Daphne 

De SAC heeft in opdracht van Groningen Bereikbaar onderzoek gedaan naar de organisatorische 

werkwijze binnen de organisatie. Groningen Bereikbaar maakt gebruik van de Plan (P), Do (D), 

Check (C), Act (A) cyclus. Het doel van dit onderzoek was om op de lange termijn verbeteringen 

binnen de organisatie te realiseren, door kernpunten binnen de PDCA-werkwijze van de organisatie 

te identificeren. Dit is bereikt door verbeterpunten en goede aspecten bloot te leggen in de 

werkwijze binnen iedere fase van de cyclus, zodat de verbeteringen op de lange termijn binnen de 

organisatie kunnen worden geïmplementeerd. 

 

2023010GEM Klimaatadaptieve Locaties | Daphne, Marie-Anne 

De gemeente Groningen heeft afgelopen jaren erg veel geïnvesteerd in het verduurzamen van de 

stad. Deze interventies zijn niet altijd zichtbaar voor de inwoners en bezoekers van Groningen. De 

SAC heeft samen met de Gemeente Groningen gewerkt aan het zichtbaar maken van een aantal 

klimaatadaptieve locaties in de stad. De locaties zijn opgenomen in een klimaatadaptieve fiets- en 

wandelroute. De route is te vinden via deze website. 

 

2022032RUG Inventarisatie Postcodes RUG | Tom 

De SAC Groningen heeft voor de Rijksuniversiteit Groningen onderzoek gedaan naar de reisafstand 

van medewerkers. De universiteit heeft nieuwe voorwaarden gesteld aan de parkeerplaatsen voor 

medewerkers, waardoor medewerkers die binnen 15km afstand van de universiteit wonen geen 

recht meer hebben op een parkeerplaats. De SAC heeft in kaart gebracht hoeveel medewerkers dit 

betreft door middel van een GIS-analyse. 

 

2023012GEM Laad- en los infrastructuur Haddingestraat | Tom, Foeke, Martijn 

De Gemeente Groningen had in samenwerking met Coding the Curbs behoefte aan een 

verkeersanalyse voor de realisatie van slimme laad en loszones in de Haddingestraat. In de 

Haddingestraat vond veel overlast plaats door het laden en lossen van vrachtvoertuigen. De SAC 

Groningen heeft de verkeersproblematiek in kaart gebracht als nulmeting voor de pilot die de 

Gemeente Groningen uitvoerde. Daarnaast zijn er enquêtes afgenomen bij bewoners van de 

Haddingestraat om hun mening ook mee te nemen in het proces. 

https://duurzaamgroningen.nl/artikelen/wandel-of-fiets-de-klimaatroute-en-raak-ge%C3%AFnspireerd


 

 
15 

2023014PG Fietseffectmeting | Job, Foeke, Iris 

Namens de Provincie Groningen heeft de SAC onderzoek 

verricht naar de fietsveiligheid tussen Oldekerk en 

Tolbert. Door verschillende metingen te verrichten werd 

de mogelijke invloed van een veiligheidscampagne gericht 

op het rijgedrag van automobilisten gemeten. De 

gegevens van de metingen zijn met kwantitatieve 

methoden verwerkt en vervolgens verwerkt tot 

impactrapporten. Deze rapporten zijn aan de Provincie 

geleverd en worden nu ingezet om de discussie over de 

doeltreffendheid van veiligheidscampagnes te openen.  

 

 

 

 

2023016RUG Busexcursie Housing & Mobility | Foeke, Hanne 

Voor de Faculteit Ruimtelijke Wetenschappen aan de RUG heeft de SAC geholpen bij het 

organiseren van een excursie met als thema Housing & Mobility. Foeke en Hanne zijn mee geweest 

in een bus vol eerstejaars van de bachelor 

Spatial Planning & Design en hebben 

gedurende de dag meerdere plaatsen in 

Drenthe en Groningen bezocht om de 

studenten kennis te laten maken met de 

regio. Onze studentadviseurs hebben de 

studenten onder andere meegenomen naar 

een nieuwbouwwijk in ontwikkeling in Norg, 

een mobiliteitshub in Roden, de Biotoop in 

Haren en het station en Koopmans Plein 

van Assen. Voor zowel de studenten als de 

studentadviseurs was het een leerzame en 

leuke dag met veel nieuwe inzichten. 

 

2023017NOZ Geo Promotion Workshop NZV | Daphne, Menke 

Jaarlijks organiseert GeoPromotion een congres waar studenten en werkgevers elkaar kunnen leren 

kennen. Het Waterschap Noorderzijlvest en de SAC hebben samen een workshop georganiseerd. 

Tijdens deze workshop hebben we een democratiegame gespeeld, waarbij studenten met elkaar 

moesten discussiëren over politieke belangen in bepaalde water gerelateerde situaties. Daarna 

moest er worden besloten hoe het waterschap Noorderzijlvest het beste op deze situaties kon 

inspelen.  

Mist tijdens het fietsen 
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Naast deze workshop voor het waterschap stond de SAC Groningen uiteraard ook weer met een 

eigen stand op de netwerkborrel van GeoPromotion.  

 

2023018DURA Deelmobiliteit Suikerzijde | Job, Rebekka, Iris 

In opdracht van Dura Vermeer heeft de SAC een onderzoek verricht naar de implementatie van 

deelmobiliteitssystemen. Welke factoren zorgen voor succes? En wat zijn veelvoorkomende 

hindernissen? Door een combinatie van een literatuuronderzoek en interviews met verschillende 

experts en stakeholders op het gebied van deelmobiliteit, is in kaart gebracht wat de invloed van 

verschillende factoren is. De informatie die voortkwam uit het onderzoek is omgezet naar een tiental 

lessen die een antwoord bieden op bovenstaande vragen. 

 

 
 

2023019EX Enexis | Daphne, Tom, Stijn 

In de provincie Groningen zit het stroomnet vol, en het wordt steeds voller. De SAC heeft daarom 

als pilot in samenwerking met Enexis gekeken of het stroomnet uitgebreid kan worden. Dit wordt 

per middenspanningsstation bekeken. De SAC heeft voor deze opdracht de ruimtelijke situatie 

rondom het middenspanningsstation in Stadskanaal onderzocht, welke uitbreidingsmogelijkheden 

er zijn, en welke risico’s en kansen hieraan verbonden zijn. Dit onderzoek is uitgevoerd aan de hand 

van GIS-analyses, interviews met experts van verschillende relevante afdelingen, en een veldbezoek 

aan het station. Het eindrapport is opgeleverd aan Enexis en dit jaar wordt er samen naar een 

mogelijkheid voor vervolgopdrachten gekeken.  

 

2023021NZV Secretariaat Lauwersmeergebied | Iris, Menke, Marie-Anne  

Door het waterschap Noorderzijlvest is de SAC gevraagd om een ondersteunende rol te bieden bij 

het gebiedsproces in het Lauwersmeergebied. In dit gebied liggen namelijk grote opgaven waar veel 

partijen bij betrokken zijn. Voor het opstellen van de Toekomstagenda zijn daarom twee kernteams 

in het leven geroepen, welke met praktische zaken door de SAC werden ondersteund. Dit hield in 
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dat de studentadviseurs meehielpen met het inplannen van afspraken voor de 

kernteambijeenkomsten en hier ook bij aanwezig waren om te notuleren. Zo konden de leden van 

de kernteams effectief vergaderen.  

 

2023024NZV Quickscan Waterschap | Daphne, Jildou 

Het Waterschap Noorderzijlvest zet elk jaar in op het verduurzamen van de reispatronen van haar 

medewerkers. Een aantal jaar geleden heeft het waterschap de laatste reisdata verzameld. Op basis 

van deze data worden maatregelen toegepast. De SAC heeft dit onderzoek nogmaals uitgevoerd 

door middel van een Quickscan. Ook heeft de SAC advies gegeven over mogelijke maatregelen die 

het Waterschap Noorderzijlvest kan treffen om de CO2 uitstoot van haar mobiliteitsvraag te 

verlagen. 

 

2023026OK Quickscan Oranje Krekel | Tom, Jildou, Daphne 

De SAC Groningen is door Helma Krekels van de Oranje Krekel gevraagd om een Quickscan uit te 

voeren bij locatie Maartenshof van Zorggroep Groningen. In de wijk waar Maartenshof zich bevindt, 

is sinds 2024 betaald parkeren ingevoerd. Elke dag komt ruim 200 man personeel met de auto naar 

werk, maar Maartenshof heeft zelf maar 50 parkeerplaatsen. De SAC Groningen heeft de 

mobiliteitspatronen van de medewerkers van Maartenshof in kaart gebracht en acties gekoppeld 

aan deze resultaten.  

 

2023027NOF Vooronderzoek Flexwoningen | Daphne, Iris, Rebekka, Martijn 

De Gemeente Noardeast-Fryslân kampt met woningtekort. Een mogelijke oplossing hiervoor zou 

het beschikbaar stellen van middelen om flexwonen binnen de gemeente te bevorderen zijn. Op 

deze manier kunnen er op de korte termijn woningen worden bijgebouwd. Dit geeft de gemeente 

de tijd om de vraag naar woningen op de lange termijn te evalueren en indien nodig, stappen te 

nemen om deze vraag op de lange termijn te kunnen faciliteren. Het faciliteren van flexwonen komt 

met enkele juridische haken en ogen. De SAC heeft voor de gemeente Noardeast-Fryslân deze 

haken en ogen geïnventariseerd.  

 

2023028NZV Opdracht Bedrijfstransformatieplan | Daphne, Iris 

Het Waterschap Noorderzijlvest stelt elk jaar kaders op waarbinnen het waterschap zich dat jaar 

gaat focussen. De SAC heeft het waterschap geholpen met het structureren van de prioriteiten van 

deze kaders.  

 

2023029GEM Laad- en los infrastructuur Gedempte Zuiderdiep | Tom, Stijn, Martijn 

Op het Gedempte Zuiderdiep zitten veel ondernemingen die bevoorraad moeten worden. Echter 

levert de bevoorrading problematiek op, doordat er op de stoep of busbaan stil wordt gestaan. De 

SAC Groningen is gevraagd om deze problematiek in kaart te brengen door in gesprek te gaan met 
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de ondernemers van het Gedempte Zuiderdiep. Uit deze gesprekken is een bevoorradingsprofiel 

opgesteld die de Gemeente Groningen voor toekomstige plannen kan raadplegen. 

 

2023030NZV CBS/PBL | Daphne, Job 

Voor het waterschap is de SAC gevraagd om een opzet voor een datadashboard te maken waarin 

demografische en socio-economische factoren overzichtelijk neer worden gezet. Dit dashboard 

dient als hulpmiddel bij het opstellen van strategieën voor het waterschap. Het project bestond uit 

een literatuurstudie waarin werd uitgezocht welke factoren van belang zijn en het bouwen van het 

dashboard.  

 

2023032NEROA Inventarisatie gedeelde laadinfrastructuur | Stijn, Tom 

Samen met Neroa en de Provincie Groningen, Qbuzz en het OV-bureau heeft de SAC de 

mogelijkheden onderzocht om de bestaande laadinfrastructuur van Qbuzz op P+R Hoogkerk te 

delen met de logistieke sector. Binnen dit onderzoek heeft de SAC gekeken naar de ruimtelijke 

inpassing van laadpunten op het P+R terrein. 

 

2023033PBS Speeltuin Blauwestad | Iris, Meike, 

Jochem, Anna 

Blauwestad is constant in verandering. Er wordt veel 

gebouwd en in rap tempo wordt het ontwikkeld tot een 

aantrekkelijk woongebied. Om bij te dragen aan de 

leefbaarheid is de SAC Groningen gevraagd door het 

Projectbureau Blauwestad om samen met de bewoners 

een speeltuin te ontwerpen voor het Havenkwartier. De 

studentadviseurs zijn de straat op gegaan om te flyeren 

om zo bewoners aan te moedigen de twee 

schetssessies bij te wonen. Bij deze schetssessies 

konden de bewoners zelf aan de slag gaan met hun 

ideeën, waarna de studentadviseurs deze vervolgens gebundeld hebben in 3 uiteindelijke 

conceptschetsen. Deze zijn toen verder uitgewerkt en gedigitaliseerd in een ontwerpdossier, welke 

in januari 2024 is opgeleverd.  

 

2023034RUG Subsidieaanvraag One-Blade | Job, Victor, Tom 

In samenwerking met Philips Drachten en de Rijksuniversiteit Groningen heeft de SAC een 

document opgesteld waarin de kansen en uitdagingen voor de multi-material productie-industrie 

inzichtelijk worden gemaakt. Wat in het document centraal staat, is de transitie van lineaire naar 

circulaire productie en de overgang van een analoge naar een digitale economie. Het PREFORM-

document laat zien hoe de multi-material productie-industrie in de komende jaren zal veranderen 



 

 
19 

en welke hulp daarbij geboden moet worden door de overheid, kennis- en marktpartijen om de 

economie en de samenleving te transformeren. 

 

2023035NZV Waterschap AI-Register | Tom, Jildou, Daphne 

Overheidsinstanties zijn vanaf 1 januari 2024 verplicht om alle algoritmes en AI waar ze gebruik van 

maken te registreren. Binnen het Waterschap Noorderzijlvest had dit onderwerp nog geen prioriteit. 

Om het onderwerp binnen het waterschap op de kaart te zetten hebben zij aan de SAC gevraagd 

om een start te maken van het AI- en algoritmeregister. Hierbij is een rapport opgesteld met 

basisinformatie over AI en algoritmes en de aankomende wetgeving. Hierna heeft de SAC interviews 

gehouden met medewerkers van het Waterschap om te vragen van welke algoritmes zij 

gebruikmaken. Deze informatie werd geregistreerd in het register. Het register en het rapport zijn 

opgestuurd als werkdocument, zodat het waterschap zelf het register kan aanvullen wanneer er 

nieuwe algoritmes of wetgeving bijkomen.  

 

2023036RUG Ostrom | Stijn, Jildou, Rebekka 

De SAC heeft voor de Faculteit Ruimtelijke Wetenschappen onderzoek gedaan naar het gebruik van 

het Institutional Analysis and Development Framework (IAD) van Elinor Ostrom binnen de faculteit. 

In dit onderzoek is gekeken naar de ontwikkeling van het IAD en wat het oorspronkelijke doel is wat 

Ostrom voor ogen had. Vervolgens is de toepassing van het IAD in artikelen van de faculteit 

geanalyseerd en vervolgens vergeleken met Ostrom zelf en met toepassingen van het IAD in 

artikelen van buiten de faculteit en de RUG. Het eindrapport is gedeeld met de faculteit. 

 

2023037GEM Enquête Taxichauffeurs | Iris, Tom 

Voor de Gemeente Groningen heeft de SAC een onderzoek uitgevoerd onder taxichauffeurs. Dit 

onderzoek bestond uit het opstellen van een enquête, waarna de gemeente deze onder 

taxichauffeurs heeft uitgezet. Met veel respons vanuit de taxi-gemeenschap heeft de SAC 

Groningen de resultaten geanalyseerd en in een eindrapport aan de gemeente opgeleverd. 

 

2023038GEM Observaties Taxistandplaatsen | Tom, Stijn, Daphne 

De verbouwing van de Grote Markt heeft voor veranderingen gezorgd wat betreft de standplaatsen 

voor taxi’s. Om een beter beeld te krijgen van het functioneren van deze tijdelijke standplaatsen, is 

de SAC Groningen door de Gemeente Groningen gevraagd om hier te observeren. De observaties 

bieden kwalitatieve en kwantitatieve ondersteuning voor toekomstige besluiten rondom de 

plaatsing van taxistandplaatsen. 
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2023 in vogelvlucht 

Januari 

11 januari  Nieuwjaarsreceptie Noord-Nederland 

15 januari  Oplevering Inventarisatie Postcodes RUG 

Februari 

10 februari  Afronding Busexcursie Housing & Mobility 

10 februari  Bedrijfsbezoek Twynstra Gudde 

17-19 februari  Teambuildingsweekend Ardennen 

Maart 

10 maart  Congres GeoPromotion en Workshop Noorderzijlvest 

31 maart  Expertsessie acquisitie met Jan Dontje 

April 

11 april   Start Iris & Stijn bij SAC Groningen 

Mei 

1 mei   Oplevering Pilots Duurzame Bouwlogistiek  

5 mei   Oplevering PDCA Cyclus Onderzoek 

11 mei   Career Day Ibn Battuta 

12 mei   Alumnidag 

17 mei   Kennissessie Factsheets en Excel 

22 mei   Oplevering Laad- en los infrastructuur Haddingestraat 

Juni 

16 juni   Oplevering Laad- en los infrastructuur Gedempte Zuiderdiep 

21 juni   Start Jildou bij SAC Groningen 

Juli 

24 juli   Oplevering Vooronderzoek Flexwoningen Noardeast-Fryslân 

24 juli   Oplevering Opdracht Bedrijfstransformatieplan Noorderzijlvest 

Augustus 

17 augustus  Oplevering Quickscan Oranje Krekel 

September 

6 september  Oplevering Klimaatadaptieve Locaties 

13 september  Oplevering CBS/PBL Noorderzijlvest 

JAAROVERZICHT 
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28 september  Netwerkborrel SAC 

29 september  Inhamering Iris als Voorzitter 

Oktober 

5 oktober  Afronding Fietseffectmeting 

5 oktober  Afronding Observaties Taxistandplaatsen 

11 oktober  Start Anna, Bas, Jochem, Joris & Meike bij SAC Groningen 

20 oktober  Kennissessie Leefbaarheid 

27 oktober  Oplevering Ostrom 

November 

2 november  Deltacongres Noord-Nederland: Lelylijn 

3 november  Oplevering Enquête Taxichauffeurs 

16 november  SAC Kennisevenement 

17 november  Inhamering Tom als Penningmeester & Secretaris  

20 november  Oplevering Enexis Middenspanningsassets 

22 november  Oplevering Quickscan Noorderzijlvest 

24 november  Sinterklaasviering SAC 

30 november  Career Orientation Symposium Ibn Battuta 

December 

6 december  Oplevering Subsidieaanvraag One-Blade 

14 december  Expertsessie Omgevingswet met Marije Kootstra 

21 december  Oplevering Suikerzijde 

22 december  Publicatie Startersonderzoek SAC 

 


